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Împreună vom fi mai puternici                         
 

 
REVISTA PRESEI 

 
 
• UPDATE Senat: Propunerea legislativă privind salarizarea bugetarilor, adoptată 

Propunerea legislativă privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice a fost adoptată 
cu amendamente, în ședința de marți a plenului Senatului, în calitate de primă Cameră 
sesizată. 

În favoarea propunerii legislative inițiate de 205 parlamentari PSD și ALDE au votat 85 de 
senatori, 12 s-au abținut și 10 au fost împotrivă. 

Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a declarat, în plen, că legea salarizării are ca obiectiv 
corectarea disfuncționalităților din sistem, prin aplicarea principiului "la muncă egală, salarii 
egale". 

Plenul și-a însușit raportul întocmit de Comisia de muncă a Senatului care a amendat 
propunerea legislativă, fiind adoptate aproape jumătate din amendamentele depuse. 

La dezbaterile pe marginea actului normativ, care au debutat luni în plenul Senatului, legea 
salarizării a fost susținută de PSD, ALDE și UDMR și contestată de senatorii PNL, PMP și USR, 
ei pledând pentru o consultare largă a factorilor interesați. 

Printre amendamentele adoptate se numără majorarea cu 25% a indemnizațiilor aleșilor locali 
care implementează proiecte din fonduri europene; rectificarea schemei de salarizare a 
funcționarilor publici din cadrul ANAF, noua grilă fiind similară celei a funcționarilor din 
administrația centrală; stabilirea unui ajutor de deces egal cu 12 solde/salarii de funcție acordat 
pentru militari și polițiști și acordarea unui spor de 15% din salariul de bază pentru persoanele 
cu handicap grav sau accentuat. 

De asemenea, a fost majorat cu o unitate coeficientul folosit pentru calculul indemnizației 
primarilor și viceprimarilor de orașe, astfel că aceștia vor primi lunar între 7.250 și 13.050 de lei 
brut, în funcție de numărul de locuitori ai unității teritoriale administrate, a stabilit joi Comisia de 
muncă a Senatului. 

Doar coeficientul folosit la calculul indemnizației brute a primarului general al Capitalei a rămas 
neschimbat de 9,7, pentru că dacă ar fi fost majorat la 10,7 edilul șef ar fi avut o indemnizație 
similară vicepremierului. 

Comisia de muncă a mai stabilit că "funcționarii publici din serviciile deconcentrate ale 
instituțiilor din subordinea, coordonarea sau sub autoritatea Ministerului Muncii și Justiției 
Sociale și Ministerului Mediului beneficiază de un spor pentru complexitatea muncii de 15% din 
salariul de bază". 
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Un alt spor de 10% din salariul de bază a fost acordat personalului de specialitate implicat în 
finalizarea procesului legislativ din cadrul Secretariatului General al Guvernului, aparatului de 
lucru al Parlamentului și Președinției, Consiliului Legislativ. 

De asemenea, personalul ANI care are acces la documente și informații clasificate beneficiază 
de un spor de până la 15% din salariul de bază. 

Și salariile directorului administrativ și ale secretarului-șef din universități au fost majorate, astfel 
că directorul general administrativ al universității va avea în 2022 un salariu egal cu cel al unui 
decan, ocupând a treia poziție în grilă după rector și prorector. În forma inițială a propunerii 
legislative, directorul general administrativ al universității ocupa a șasea poziție în grilă. 

De asemenea, actul normativ prevede că salarizarea președintelui Senatului Universității se va 
face la nivel de rector, iar secretarul șef al universității va avea un salariu egal cu al 
prodecanului. 

Propunerea legislativă va intra în dezbaterea Camerei Deputaților, cu rol decizional în acest 
caz. 

(Sursa: Agerpres) 
 
• Se anunță PROTESTE de stradă: SANITAS iese în stradă împotriva legii salarizării 

Federația sindicală SANITAS a solicitat Primăriei Capitalei și Poliției aprobare pentru o acțiune 
de pichetare joi, 25 mai, în fața ministerelor Muncii și Sănătății, sindicaliștii fiind nemulțumiți de 
actuala lege a salarizării. Una dintre nemulțumirile sindicatului este un amendament votat recent 
potrivit căruia limitarea sporurilor se va aplică la nivelul ordonatorului principal de credite. 

“Dragi colegi, 

Sa nu ne intoarcem in anul 2009 ! 

Va amintiti ? 

In acel an v-am atras atentia ca acceptarea introducerii sporurilor in salariul de baza va duce la 
dezastru ! Si asa a fost . Unii s-au bucurat ca , pe hartie , aveau un salariu mai mare dar , in 
realitate, venitul acestora a scazut ! 

Si ne-a trebuit 7 ani ca sa reobtinem sporurile la salariile actuale. Intre timp multe sporuri s-au 
pierdut . 

Asa o sa se intample si acum : vor creste salariile , ne limiteaza sporurile la 30 % pe ordonator 
de credite , vor include in acest procent si norma de hrana, voucherul de vacanta si sporul de 
weekend si nu mai ramane NIMIC ! 

Ganditi-va ca aceasta lege , odata promulgata, nu va mai fi modificata , poate , 10 ani ! 
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Adica TU , in urmatorii 10 ani , nu vei mai spara sa castigi 1 leu in plus fata de cat vei avea in 
ianuarie 2018. 

Va cer sa constientizati pericolul acestei plafonari a sporurilor si sa va manifestati nemultumirea 
asa cum considerati dumneavoastra. O faceti pentru viitorul vostru! 

Noi , SANITAS Bucuresti , am solicitat aprobare pt pichetarea Ministerului Muncii dar si al 
Sanatatii , joi ,25 mai, intre 12 si 14 .", a scris Viorel Husanu, președintele SANITAS București. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
• Protest al angajaţilor din administraţie în Bucureşti şi în ţară, nemulţumiţi de legea 
salarizării 
 
Angajaţii din administraţiile publice din Bucureşti şi din ţară vor declanşa acţiuni de protest 
începând de miercuri, urmând ca, în funcţie de alegerea fiecărei federaţii sindicale, aceştia să 
intre în grevă japoneză, grevă spontană sau pichetări ale instituţiilor. 
 
De asemenea, săptămâna viitoare, când proiectul Legii salarizării va fi dezbătut în plenul 
Comisiei pentru muncă şi protecţie socială din Camera Deputaţilor, ce are vot final, sindicatele 
din administraţie anunţă miting în faţa Palatului Parlamentului.    
"Actuala forţă politică sfidează Constituţia României, exclude din Legea salarizării o categorie 
foarte importantă, angajaţii adminsitraţiei publice locale. Fără proteste nu se va putea corecta 
această lege a salarizării. Începând de miercuri, colegii din administraţia publică locală vor 
protesta, vor opri lucrul. Pe lângă aceste proteste, în ziua în care este proiectată legea în 
comisia de muncă a Camerei Deputaţilor, atunci sindicatele vor organiza un miting care va 
însuma peste 10.000 de oameni la nivel de Bucureşti”, a declarat, luni, într-o conferinţă de 
presă, Sebastian Oprescu, preşedintele Sindicatului Naţional al Funcţionarilor Publici.    
Silvia Moldovan, preşedintele Federaţiei Sindicatelor Pro Administraţie din România, a declarat 
pentru News.ro, că sindicatele din ţară membre FSPAR vor intra de miercuri până vineri în 
grevă japoneză, urmând ca în acest timp să oprească spontan lucrul sau să picheteze în faţa 
instituţiilor, în funcţie de opţiunea şi de posibilităţile de organizare ale fiecărui sindicat.    
De asemenea, Valer Suciu, preşedintele Federaţiei Naţionale a Sindicatelor din Administraţie, a 
precizat pentru News.ro că sindicatele afiliate federaţiei vor participa joi la greva japoneză pe 
durata întregii zile, însă nu exclude nici posibilitatea unei alte forme de protest al salariaţilor, 
precum greva spontană.    
În ţară, vor avea loc proteste, în principal, în cursul zilei de joi, când sunt programate greve 
japoneze, însă în unele cazuri angajaţii din administraţie nu participă nici la acestea, deşi 
sindicaliştii susţin că nemulţumirile funcţionarilor publici sunt îndreptăţite şi se declară solidari cu 
aceştia.   
 CONSTANŢA    
Liderul Cartel Alfa Constanţa, Ion Caraignat, a declarat corespondentului News.ro, că 
sindicatele din administraţia locală se vor afla joi, 25 mai, în grevă japoneză, această formă de 
protest urmând să fie adoptată în toate primăriile din judeţ şi la Consiliul Judeţean Constanţa.    
El a precizat că pentru data de 24 mai nu ştie dacă va avea loc vreo manifestare, sindicaliştii 
urmând să decidă dacă vor iniţia sau nu proteste spontane.     
TIMIŞOARA    
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Sindicatul Primăriei Timişoara, afiliat FNSA, a anunţat că va participa, joi, la greva japoneză pe 
durata întregii zile de lucru. Astfel, angajatii acestei primării, membri de sindicat, dar şi ai 
primăriilor din judeţ, afiliate la acest sindicat vor purta banderole albe.   
 Liderii de sindicat au făcut apel la angajaţii care fac parte din sindicat să anunţe până miercuri, 
ora 12.00, dacă vor participa la greva japoneză pentru a se putea face o centralizare a 
participanţilor.    
”Sindicatul PMT afiliat la FNSA vă propune ca joi, 25.05.2017 să participăm cu toţii la greva 
japoneză, pe durata întregii zile. (...) După cum se cunoaşte, administraţia publică locală este 
singura familie ocupaţională care nu are grilă de salarizare în proiectul legii salarizării, stabilirea 
salariilor fiind dată în competenţa consiliilor locale sau judeţene”, se arată într-un comunicat de 
marţi al Sindicatului Primăriei Timişoara..    
SIBIU    
Sindicaliştii din administraţia publică locală din Sibiu nu vor protesta miercuri, urmând să decidă 
dacă se raliază protestului pentru ziua de joi.    
Liderul de sindicat al angajaţilor din Primăria Sibiu, Doru Hanciu, a declarat că miercuri cei 
peste două sute de sindicalişti pe care-i reprezentă nu vor protesta. "Miercuri, avem o nouă 
şedinţă pentru a decide ce vom face în cursul zilei de joi. Este posibil să facem o grevă de 
avertisment, cu banderolă, pentru două, maximum trei ore”, a declarat Doru Hanciu.    
Potrivit acestuia, sindicaliştii din Primăria Sibiu sunt afiliaţi la FNSA, federaţie care are 
programată pentru joi acţiunea de protest.    
Tot din FNSA fac parte şi sindicaliştii din Primăria Mediaş, cel de-al doilea municipiu al judeţului 
Sibiu. "Am avut o şedinţă cu colegii în cursul zilei de marţi, am consultat şi o parte dintre colegi 
şi nu vom protesta miercuri. În mod normal, considerăm că nu există timp suficient de pregătire 
nici până joi, având în vedere că suntem funcţionari publici şi trebuie să respectăm prevederile 
legale referitoare la acţiunile de protest: trebuie să-mi informez ordonatorul, trebuie să am 
consimţământul a jumătate plus unul dintre colegi, iar aceste lucruri durează”, a declarat Sofica 
Dragoş, liderul de sindicat al angajaţilor din Primăria Mediaş.    
Potrivit acesteia, în Primăria Mediaş sunt aproximativ trei sute de sindicalişti.    
La rândul lor, sindicaliştii din Consiliul Judeţean Sibiu transmit că sunt de acord cu colegii lor din 
ţară, că îi susţin, dar că nu vor protesta nici miercuri, nici joi.   "Suntem alături de colegii noştri 
care fac grevă şi îi susţinem pentru că suntem îndreptăţiţi”, a declarat Dan Frăţilă, liderul de 
sindicat al angajaţilor din CJ Sibiu.    
În această instituţie sunt 93 de sindicalişti care sunt afiliaţi la SedLex    
GALAŢI    
Angajaţii Consiliului Judeţului Galaţi şi membrii Sindicatului Funcţionarilor Publici din Primăria 
Galaţi îşi vor desfăşura miercuri programul obişnuit de lucru, fără să ia parte la acţiunea de 
protest iniţiată la nivel naţional de Federaţia Naţională a Sindicatelor din Administraţie.     
Reprezentanţi ai Consiliului Judeţului Galaţi au afirmat, marţi seară, că la nivelul insituţiei nu 
este programată pentru miercuri nicio acţiune de protest.   Nici membrii Sindicatului 
Funcţionarilor Publici din Primăria Galaţi nu vor fi miercuri în grevă. "Nu avem nicio acţiune de 
protest deocamdată. Până nu avem o lege lămuritoare a salarizării nu ne putem pronunţa; 
deocamdată este foarte vagă. Mai întâi, să vedem ce spune clar pentru că acum este o 
nebuloasă; spre exemplu se spune că un consilier superior va avea pânâ în 2020 un salariu de 
4.900 de lei plus vechime, dar nu ştim cum se va proceda şi nu ştim cum să interpretăm. Noi 
suntem afiliaţi oricum la SED Lex, avem circa 130 de membri, dar nu avem programată grevă 
pentru mâine", a declarat preşedintele Sindicatului Funcţionarilor Publici din Primăria Galaţi, 
Marcel Gurzu.    
Pe de altă parte, preşedintele Sindicatului Independent din Primăria Galaţi, Adriana Enache, nu 
a putut fi contactată telefonic până la ora actuală pentru a spune dacă membrii sindicatului pe 
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care îl conduce vor fi sau nu miercuri în grevă. Totuşi, în trecut, membrii Sindicatului 
Independent din Primăria Galaţi, afiliat la Federaţia Naţională a Sindicatelor din Administraţie, 
nu au făcut grevă de fiecare dată atunci când la nivel naţional s-au mai derulat astfel de acţiuni. 
   
IAŞI    
Angajaţii din Primăria Iaşi vor stabili miercuri dimineaţă ce forme de protest vor adopta.   
 "Ne vom reuni de dimineaţă (n.r. - miercuri) şi vom stabili. Liderul de sindicat este plecat din 
localitate, dar miercuri, la prima oră va fi în primărie, când vom lua o decizie de comun acord”, 
afirmă reprezentanţii sindicatului din Primăria Iaşi.    
La Consiliul Judeţean Iaşi, liderul de sindicat Georgiana Niculescu nu a putut fi contactat, însă 
funcţionari ai instituţiei spun că este posibil să fie organizat un protest în cursul zilei de miercuri. 
   
CRAIOVA    
Reprezentanţii Sindicatului Administraţiei Locale "Forţa Legii" susţin că nu s-a luat o decizie cu 
privire la protestele faţă de proiectul Legii salarizării unitare.   
 "Am lăsat la alegerea membrilor de sindicat dacă vor protesta. La noi este democraţie, fiecare 
face ce vrea", a declarat Ringo Dămureanu, preşedintele Sindicatului Administraţiei "Forţa 
Legii".    
Cu toate acestea, pe site-ul sindicatului, membrii sunt informaţi cu privire la faptul că miercuri 
sunt anunţate proteste în toate primăriile şi consiliile judeţene din ţară. De asemenea, este 
anunţat pentru săptămâna viitoare un protest în faţa Parlamentului României.   
 "Miercuri, încep protestele, pe durată nedeterminată. Nu mai putem opri oamenii, aflaţi în 
pragul disperării, al profundei dezamăgiri şi al protestelor spontane. Greva japoneză va începe 
miercuri dimineaţă, pe durată nedeterminată. Luni sau marţi, săptămâna viitoare, vom organiza 
un mare miting de protest la porţile Parlamentului, în funcţie de ziua în care se va dezbate în 
Comisia de Muncă din Camera Deputaţilor acest proiect de lege, aprobat azi (n. r. - marţi) de 
către Senat", se arată în apelul către membrii sindicatului.    
PLOIEŞTI    
La Ploieşti, angajaţii din administraţia publică locală nu intră în grevă. Liderul sindicatului din 
Primăria Ploieşti, Laura Stanciu, a declarat pentru News.ro că funcţionarii din această instituţie 
şi vor desfăşura activitatea normal.    
 Totodată, reprezentanţi ai Consiliului Judeţean Prahova au afirmat că nici la nivelul acestei 
instituţii nu a fost anunţată vreo formă de protest.    
Proiectul legii salarizării a ajuns la Camera Deputaţilor, care este for decizional în această 
speţă, termenul limită pentru depunerea amendamentelor fiind 29 mai, a anunţat, marţi, la 
finalul şedinţei Biroului Permanent, secretarul Camerei Ioana Bran (PSD).    
Comisia pentru muncă urmează să dea raportul, în timp ce Comisia pentru buget şi cea juridică 
vor fi sesizate pentru avizare.   
 Termenul pentru depunerea amendamentelor este 29 mai, depunerea raportului urmând a 
avea loc până în 6 iunie.   Plenul Senatului a aprobat, marţi, Legea salarizării, cu 85 de voturi 
”pentru”, 10 voturi ”împotrivă” şi 12 abţineri. Plenul Senatului a aprobat legea salarizării fără a 
admite niciunul dintre amendamentele respinse de Comisia de muncă săptămâna trecută. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 

• Parlamentul se reunește pentru numirile de la BNR, ASF și AEP 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 
                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 
URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         
 
Senatul și Camera Deputaților se vor reuni miercuri în ședință comună pentru a decide asupra 
numirilor în funcțiile de conducere vacante de la Autoritatea Electorală Permanentă (AEP), 
Banca Națională a României (BNR) și Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF). 

Parlamentul se va pronunța asupra numirilor în funcția de viceguvernator BNR, vicepreședinte 
al ASF și președinte AEP. 

Deputatul liberal Eugen Nicolăescu a fost avizat favorabil, săptămâna trecută, de comisiile 
reunite de buget-finanțe ale Camerei Deputaților și Senatului pentru funcția de viceguvernator al 
BNR, membru al Consiliului de Administrație al băncii, loc rămas vacant în urma demisiei lui 
Bogdan Olteanu. 

Prim-vicepreședintele Autorității de Supraveghere Financiară, Cornel Coca Constantinescu, a 
primit aviz favorabil din partea comisiilor parlamentare reunite de specialitate ale Camerei 
Deputaților și Senatului pentru funcția de vicepreședinte al ASF. 

Comisiile juridice reunite din Camera Deputaților și Senat au validat, în unanimitate, dosarele 
celor doi candidați propuși pentru funcția de președinte al Autorității Electorale Permanente, 
respectiv Daniel Barbu, propus de grupurile ALDE, și Maria Krause, propusă de USR, plenul 
urmând să decidă. 

(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Grindeanu, despre infrastructură: S-au lansat spre licitație proiecte în jur de 3 miliarde de lei 

Premierul Sorin Grindeanu a afirmat, marți, că în domeniul infrastructurii, în această perioadă, 
au fost lansate spre licitație proiecte în jur de 3 miliarde de lei. 

"S-au lansat, în această perioadă, spre licitație — sigur sunt termenii dați de lege și (...) legea 
trebuie a fi respectată de toată lumea — în jur de 3 miliarde de lei", a declarat Grindeanu, la 
televiziunea B1. 

Șeful Executivului a dat exemplul podului peste Dunăre de la Brăila la Tulcea. "Despre acest 
pod (...) s-a vorbit în ultimii 20 de ani. Nu a fost nici măcar lansat o dată în licitație și vorbim de 
un pod care poate fi făcut și va fi făcut din fonduri europene. Este în licitație (...), este o investiție 
(...) mai mare, o investiție, care din studiul de fezabilitate pe care îl are Ministerul 
Transporturilor, e undeva, ca valoare, jumătate de miliard de euro", a spus Grindeanu. 

Grindeanu a precizat că s-au lansat și proiecte legate de centura Bucureștiului. "S-au lansat 
proiecte legate de centura Bucureștiului, toate acele traversări (...) A fost lansată licitația și 
termenul cred că este 8 iunie pentru centura Timișoarei. A fost lansată și este spre finalizare 
iarăși o investiție foarte importantă, cea care leagă, în regim de autostradă, Pitești de Craiova", 
a spus Grindeanu. 
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Conform șefului Guvernului, la jumătatea lunii iunie vor fi lansate licitațiile pentru lotul 1 și lotul 5 
Pitești-Sibiu. 

Întrebat dacă în acest caz au fost dați bani în plus la proiectant, Grindeanu a răspuns: "Nu, și-
au revenit dânșii și au revenit cu picioarele pe pământ. Tocmai de aceea putem să lansăm lotul 
1 și 5". 

De asemenea, Grindeanu a reiterat faptul că este în pregătire proiectul de lege privind 
proiectele strategice, care vizează trei domenii — infrastructură, energie și apărare. 

Totodată, șeful Executivului a precizat că se întâlnește constant cu ministrul Transporturilor, 
Răzvan Cuc. "Chiar azi am avut o discuție cu domnul Cuc (...) Constant mă întâlnesc cu domnul 
ministru Cuc, fiind prioritatea Guvernului pe care îl conduc infrastructura", a mai afirmat 
Grindeanu. 

(Sursa: Agerpres) 
 
 
• Alegerile locale parțiale pentru primari vor avea loc în 49 de localități din 32 de județe 

În 49 de unități administrativ-teritoriale din 32 de județe vor avea loc în data de 11 iunie alegeri 
locale parțiale pentru funcția de primar, în condițiile în care unii dintre edili au fost aleși 
parlamentari la scrutinul din decembrie 2016, sau alți au fost condamnați pentru diferite 
infracțiuni și, astfel, nu-și mai pot exercita mandatul. 

Campania electorală începe pe 27 mai, respectiv cu 15 zile înainte de data alegerilor, și se 
încheie pe 10 iunie la ora 7.00. 

Depunerea candidaturilor pentru funcția de primar a avut loc în perioada 16 — 22 mai. 
Contestațiile la candidaturi se pot depune până pe 24 mai și se soluționează în termen de 24 de 
ore. Candidaturile rămân definitive în data de 28 mai. 

Listele electorale permanente se tipăresc până cel târziu pe 9 iunie, cu două zile înaintea datei 
alegerilor. 

Votarea va începe pe 11 iunie la ora 7.00 și se va închide în aceeași zi la ora 21.00. 

Conform Legii 115/2015 pentru alegerea autorităților administrației publice locale, dreptul de vot 
se exercită numai în comuna, orașul, municipiul sau subdiviziunea administrativ-teritorială a 
municipiului în care alegătorul își are domiciliul sau reședința, după caz. 

Alegătorii pot vota numai la secția de votare la care este arondată strada sau localitatea și unde 
sunt înscriși în lista electorală permanentă sau în copia de pe lista electorală complementară. 

Alegerile locale parțiale se vor desfășura în următoarele circumscripții electorale: județul 
Botoșani — comuna Vlăsinești, județul Brașov — orașul Râșnov, județul Brăila — comuna 
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Viziru, județul Caraș-Severin — comuna Lăpușnicu Mare, județul Călărași — orașul Lehliu Gară 
și comuna Unirea, județul Constanța — comuna Nicolae Bălcescu, județul Dolj — municipiul 
Craiova și comuna Ișalnița, județul Gorj — municipiul Târgu Jiu și comuna Drăguțești, județul 
Harghita — comuna Siculeni, județul Hunedoara — munucipiul Lupeni și comuna Sălașu de 
Sus, județul Ialomița — orașul Amara, orașul Fierbinți Târg și orașul Țăndărei, județul Iași — 
comuna Șipote, județul Ilfov — comuna Jilava, județul Maramureș — oreșul Ulmeni și orașul 
Baia Sprie, județul Mehedinți — comuna Șimian și comuna Godeanu, județul Neamț — 
municipiul Roman, comuna Pipirig și comuna Bălțătești, județul Olt — comuna Osica de Sus și 
comuna Sprâncenata, județul Prahova — orașul Bușteni, orașul Băicoi, comuna Dumbrava și 
comuna Călugăreni, județul Sălaj — comuna Fildu de Jos, județul Sibiu — comuna Marpod, 
județul Suceava — comuna Iacobeni și comuna Siminicea, județul Teleorman — comuna 
Olteni, județul Timiș — comuna Denta, județul Tulcea — comuna Beidaud, județul Vaslui — 
comuna Fruntișeni, județul Vâlcea — comuna Bujoreni, județul Vrancea — comuna Jariștea. 

Pentru pregătirea, organizarea și desfășurarea în bune condiții a alegerilor locale parțiale din 
data de 11 iunie a fost aprobată suplimentarea din Fondul de rezervă bugetară la dispoziția 
Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2017, a bugetului Ministerului Afacerilor Interne 
cu suma de 7.649.000 lei, precum și a bugetului Secretariatului General al Guvernului pentru 
Institutul Național de Statistică cu suma de 150.000 lei, potrivit hotărârilor de guvern adoptate în 
vederea alegerilor locale parțiale. 

*** 

În campania electorală candidații, partidele politice, alianțele politice, alianțele electorale sau 
organizații ale cetățenilor aparținând minorităților naționale care participă la alegeri, precum și 
cetățenii au dreptul să își exprime opiniile în mod liber și fără nicio discriminare, prin mitinguri, 
adunări, utilizarea televiziunii, radioului, presei și a celorlalte mijloace de informare în masă. De 
asemenea, în timpul campaniei li se asigură candidaților, în mod nediscriminatoriu, spații 
corespunzătoare pentru a se întâlni cu alegătorii, cu precizarea că este interzisă organizarea 
acțiunilor de campanie electorală în unitățile militare, precum și în spațiile din școli în perioada 
de desfășurare a cursurilor. 

În campanie se interzice folosirea mesajelor sau sloganurilor cu caracter discriminatoriu ori a 
mesajelor de incitare la ură și intoleranță. Totodată, sunt interzise orice forme, mijloace, acte 
sau acțiuni de defăimare și învrăjbire religioasă ori etnică, precum și ofensa publică adusă 
simbolurilor religioase. 

Până la începerea campaniei electorale primarii au avut obligația să stabilească prin dispoziție 
locuri speciale pentru afișaj electoral și să asigure amplasarea de panouri electorale în cadrul 
acestora, ținând seama de numărul partidelor politice, organizațiilor cetățenilor aparținând 
minorităților naționale, alianțelor politice și alianțelor electorale care declară că depun liste de 
candidați, precum și de candidații independenți. Aceste locuri trebuie să fie situate în zone 
frecventate de cetățeni, fără stânjenirea circulației pe drumurile publice și a celorlalte activități 
din localitățile respective. 
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Primarii sunt obligați să monteze cel puțin un panou electoral și în fiecare sat aparținător sau 
localitate componentă din unitatea administrativ-teritorială respectivă. 

Utilizarea locurilor de afișaj electoral este permisă partidelor politice, alianțelor politice și 
alianțelor electorale sau organizațiilor minorităților naționale care participă la alegeri și 
candidaților independenți. 

Este interzisă utilizarea de către un competitor a locurilor speciale de afișaj electoral astfel încât 
să împiedice folosirea acestora de către un alt competitor. Pe un panou electoral fiecare partid 
politic, alianță politică, alianță electorală sau organizație a cetățenilor aparținând minorităților 
naționale care participă la alegeri ori candidat independent poate aplica numai două afișe 
electorale. 

Un afiș electoral nu poate depăși dimensiunile de 500 mm o latură și 350 mm cealaltă latură, iar 
cel prin care se convoacă o reuniune electorală — 400 mm o latură și 250 mm cealaltă latură. 

Competitorii electorali nu pot utiliza în campanie bannere, mesh-uri, panouri publicitare, steaguri 
publicitare, ecrane publicitare, indicatoare publicitare direcționale, structuri de publicitate 
autoportante, publicitate luminoasă, publicitate pe vehicule. În schimb este permisă distribuirea 
de pliante tipărite, precum și a mesajelor electorale în mediul online. 

Afișajul electoral este interzis în alte locuri decât cele stabilite și sunt interzise afișele electorale 
care combină culorile într-o succesiune care reproduce drapelul României sau al altui stat. 

Cu 48 de ore înainte de ziua votării este interzisă prezentarea de sondaje de opinie și, de 
asemenea, se interzice difuzarea de spoturi de publicitate electorală, invitarea sau prezentarea 
candidaților în programe, sau comentarii privind campania electorală. 

În perioada electorală, în cazul prezentării de sondaje de opinie cu conținut electoral, acestea 
trebuie însoțite de următoarele informații: denumirea instituției care a realizat sondajul; data sau 
intervalul de timp în care a fost efectuat sondajul și metodologia utilizată; dimensiunea 
eșantionului și marja maximă de eroare; cine a solicitat și cine a plătit efectuarea sondajului. 

În ziua votării este interzisă prezentarea înainte de ora 21.00 a sondajelor realizate la ieșirea de 
la urne. 

(Sursa: Agerpres) 
 

• Ministrul Daea anunţă angajări: "Specialiști cu suflet de român". "Doi pe post" 

Pentru momentul la care România va prelua Preşedinţia Consiliului UE (primul semestru al lui 
2019), în Ministerul Agriculturii vor fi angajaţi "specialiști care trebuie să se pregătească în timp 
să comunice", a declarat ministrul Petre Daea, potrivit Agerpres. Scopul, potrivit oficialului de la 
Bucureşti: "să avem o comunicare perfectă cu structurile Uniunii Europene". 
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"Vom deține președinția Uniunii Europene peste câtva timp, numai mâine nu-i poimâine și 
trebuie să ne pregătim. Vă spun dumneavoastră fermieri ai României: am solicitat și mi s-a 
aprobat să măresc numărul funcționarilor din minister pentru a aduce specialiști cu suflet de 
român pe problemele pe care le avem în corespondența cu Bruxelles. Vom selecta prin 
proceduri legale acei specialiști care trebuie să se pregătească în timp să comunice și vom 
pune doi pe post, în așa fel încât unul să rămână în România, altul la Bruxelles, să comunice, 
iar atunci când problemele nu sunt bine înțelese să se poată ajuta unul pe altul, în așa fel încât 
să avem o comunicare perfectă cu structurile Uniunii Europene. Nimeni nu ne oprește, ci toți ne 
îndeamnă să intrăm în dialog și să facem activitate concretă în acesta direcție", a declarat, 
potrivit Agerpres, ministrul Agriculturii și Dezvoltării Rurale, Petre Daea, la Conferința Națională 
a Agricultorilor 2017. 

Peste 1.000 de participanți din toate zonele țării — membri reprezentativi ai LAPAR — alături de 
reprezentanți ai autorităților, ai organizațiilor profesionale și științifice din domeniul agricol 
participă marți la Conferința Națională a Agricultorilor 2017 organizată anual de LAPAR. 

Agerpres arată că organigrama publicată la finele lunii ianuarie pe site-ul Ministerului Agriculturii 
prevedea un număr maxim de posturi de 684, exclusiv demnitarii și cabinetul ministrului. 

(Sursa: Digi 24) 
 
 
• Sute de mii de români se pot pensiona cu doi ani mai devreme 

Camera Deputaților, în calitate de cameră decizională, a adoptat marți, 23 mai, proiectul de lege 
pentru modificarea alin.(5) al art.65 din Legea nr.263/2010 privind sistemul unitar 
de pensii publice. 

Potrivit legii, „persoanele care au locuit cel puţin 30 de ani în zonele afectate de poluarea 
remanentă datorită extracţiei şi prelucrării minereurilor neferoase cu conţinut de cupru, plumb, 
sulf, cadmiu, arseniu, zinc, mangan, fluor, clor, a pulberilor metalice şi/sau de cocs metalurgic, 
precum şi a emisiilor de amoniac şi derivate, respectiv Baia Mare, Copşa Mică, Zlatna, Târgu 
Mureş, Slatina, Turnu Măgurele şi Râmnicu Vâlcea pe o rază de 8 km în jurul acestor localităţi, 
beneficiază de reducerea vârstei standard de pensionare cu 2 ani fără penalizarea prevăzută la 
alin.(4).” 

Proiectul de lege a fost propus de deputatul PNL Gigel Ştirbu și senatorul PSD Paul Stănescu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
• Atentionare de la doi fosti premieri: Romania rateaza intrarea pe Noul Drum al Matasii 
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Despre refacerea vechiului Drum al Matasii, care leaga Europa de Asia, in varianta secolului 21, 
s-a vorbit in ultima vreme existand declaratii de impulsionare si de la oficialii europeni si de la 
cei chinezi. Ideea face pasi in fata odata cu summitul de la Beijing, organizat special pentru 
lansarea oficiala a proiectului numit “O centura, un Drum”. Autoritatile chineze au declarat ca la 
summit au fost semnate acorduri de cooperare cu 68 de tari si organizatii internationale. 

Romania, desi este pozitionata strategic pe rutele comerciale maritime si feroviare ale Drumului 
Matasii,  neglijeaza conectarea la acest proiect si risca astfel sa piarda, inca o data, o 
oportunitate de dezvoltare. 

Lipsa de decizie politica tine Romania in loc 

Principala cauza pare sa fie lipsa de implicare si decizie politica, pentru ca participarea la noua 
ruta comerciala are nevoie de o sustinere politica si de actiuni guvernamentale concrete care sa 
ajute punerea in practica. 

Fostul premier Adrian Nastase declara recent despre actualul guvern, ca chiar daca echipa 
guvernamentala gestioneaza bine problemele interne, trebuie sa acorde mai multa importanta 
deschiderii externe. „Ar trebui sa se ocupe de relatiile internaționale, cel putin o data pe 
saptamana sa circule in strainatate, sa faca un turneu al vecinilor, spre exemplu (...) si sa 
înteleaga ca Drumul Matasii, cel putin in momentul de fata, ocoleste Romania”, a declarat fostul 
premier. 

Participarea Romaniei la noul Drum al Matasii a fost si in atentia altor politicieni, insa pasii 
concreti au intarziat. De exemplu, fostul premier Victor Ponta care in 2014 a facut o vizita 
oficiala in China in vederea extinderii cooperarii economice, declara cu aceasta ocazie “Cred in 
continuare ca proiectele dezvoltate de China in regiunea noastra sunt formidabile oportunitati 
de dezvoltare si ca trebuie continuate si finalizate….Iar implicarea noastra activa in 
megaproiectul 'Noul Drum al Matasii'  este o alta 'comoara' din punct de vedere economic 
careia nu trebuie sa-i dam cu piciorul". Insa declaratiile nu s-au materializat in proiecte concrete. 

Drumul Matasii ocoleste Romania din cauza infrastructurii feroviare deplorabile 

Nu doar lipsa deciziei politice tine Romania in loc, cat mai ales lipsa investitiilor in infrastructura, 
mai ales in cea feroviara. Pentru ca Romania sa poata deveni un partener serios are nevoie sa 
demonstreze ca poate investi in modernizarea infrastructurii feroviare, care joaca un rol central 
in proiectarea rutelor comerciale ale Drumului Matasii. Din lipsa investitiilor in modernizarea caii 
ferate, trenurile de marfa circula in Romania cu 28km/h iar asta arata cat de departe este 
Romania de noua globalizare propusa de proiectul comercial Chinei. 

Indecizia politica tine in loc si initiativele private 
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Mult mai interesat de Drumul Matasii, decat factorul politic este mediul privat care, desi incearca 
sa suplineasca actiunea statului, ramane blocat la nivelul de initiative din lipsa sprijinului acordat 
de statul roman. In aprilie acest an, specialistii din transportul feroviar au dezbatut implicarea 
Romaniei  in proiectul “Belt and Road” in cadrul unui eveniment din domeniu, Forumul Railway 
PRO. Discutiile au fost foarte concrete, pe marginea Rutei Trans-Caspice de Transport 
International (TMTM), proiect care este ajutat si de acordurile interguvernamentale dintre 
Kazahstan, Azerbaijan, Georgia si Ucraina. 

Desi Romania nu este deocamdata parte a acestor acorduri, TMTM ne priveste direct pentru ca 
rutele pornite din China ajung inevitabil in Romania. O astfel de ruta, pleacă din China si trece 
prin Aktau-Kazahstan, prin Marea Caspica catre Baku-Azerbadjan, Batumi-Georgia si 
traverseaza Marea Neagra ajungand in portul Constanta. Odata ajunse in Constanta, marfurile 
sunt din nou transportate pe calea ferata catre centrul Europei. Iar din acest punct, incep marile 
probleme de infrastructura, intrucat pentru a fi prezenta pe acest culoar, Romania trebuie sa isi 
modernizeze calea ferata, au subliniat transportatorii feroviari. 

Tot despre portul Constanta este vorba si in initiativa Grupului Feroviar Roman, lider de piata in 
transportul de marfa feroviar pe segmentul privat si parte a holdingului Grampet, detinut de 
Gruia Stoica. Proiectul GFR, numit „Romania - Poarta de Răsărit a Europei către Orient” are in 
centru pozitionarea si capacitatea functionala a portului Constanta si isi propune sa creeze o 
platforma logistica pe intreg teritoriul României. Proiectul, sustinut de cel putin 10 ani de catre 
GFR ar crea 100.000 de locuri de muncă şi ar aduce miliarde de euro în taxe şi impozite. 
Conform conducerii companiei, este un proiect care ar sprijini transformarea Romaniei intr-un 
important nod feroviar intre China si Europa. 

De mentionat ca si Camera de Comert si Industrie incearca sa impulsioneze intrarea Romaniei 
pe Drumul Matasii, aceasta institutie devenind in 2016 membru fondator a BRICA – Belt and 
Road International and Commercial Alliance si participand la prima conferinta internationala, in 
Egipt unde discutiile au fost centrate pe modalitatile de sprijinire a mediului de afaceri din statele 
membre, sa participe la rutele comerciale maritime si feroviare ale noului Drum al Matasii. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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